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פניני פרשת השבוע

חזון ישעיהו... )הפטרת השבוע(

שוב ניצבים אנו בפני היום הכאוב, האבל, המייסר כל כך. שוב נקרוס ארצה ונשב על 

את החסר  את החלל הגדול שנפער אז - לפני כמעט אלפיים שנה,  הרצפה, מבכים 

שהשנה  עוד,  לא  שהשנה  וייחלו  ציפו  קיוו,  יהודים  של  דורות  דורי  בחיינו.  העצום 

כבר ניגאל, שאור חדש על ציון יאיר וכולנו נזכה לאורו, וברגע בו נכנס היום הנורא 

הזה - יום תשעה באב, התנפצה התקווה לרסיסים ונגוז החלום, ושוב האבל והכאב 

על החורבן כבשו את הלבבות, הכאיבו בעומק הנשמה.

רחום  אב  שבשמים,  ולאבינו  הוא,  באשר  יהודי  לכל   - לנו  משותף,  אבל  יום  זהו 

בחצרו,  ומתרפקים  אליו  קרובים  בארמונו,  חיים  שולחנו,  על  סמוכים  שהיינו  וחנון, 

את  חסרנו   - מקדשנו  בית  וחרב  מארצנו  גלינו  ומאז 

עם  שלו  הקשר  הוא  יהודי  של  החיות  מקור  אלה.  כל 

בורא עולם, מקור העוצמה שלנו הוא ההישענות על 

ולהתחבר  אליו  לבוא  היכולת  אליו,  הקירבה  אבא, 

עמו - ומאז נחרב בית המקדש התרחקנו כל כך, ואת 

מקום הקירבה תפסו געגוע עז, כאב מפלח, אבל צורב 

ושאיפה גדולה...

עלינו  באים  בשלה  הסיבה  כי  ומבינים,  יודעים  ואנו 

שיהודים  הסבוכות  ההתמודדויות  יום,  היום  קשיי 

הבריאותיות,  הצרות  הרוחניות,  הנפילות  חווים, 

מצוקות  ואפילו  ילדינו  ובפני  שבפנינו  האתגרים 

מאז  עלינו  בא  הכל  משם,  מתחיל  הכל   - הפרנסה 

הגענו לגלות הנוראה הזו. בעולם מואר ונהדר, בו אבא 

לצרה  שנקלע  יהודי  ובהיכלו,  בביתו  שוכן  שבשמים 

לכפר,  קרבן  הביא  הלב,  את  פתח  לירושלים,  עלה 

את  לנו  אין  ועתה -  בישועה.  זכה  והוא  מיד  עוונו   סר 

כל זה...

להתחבר  קשה  מלכתחילה  אנו,  שבדורנו  נכון,  אז 

לשמוע  עלולים  אנו  לכאב.  להתחבר  קשה  לאבל, 

אנשים שמתקשים להתמודד עם תשעת הימים, ועם 

להתנתק  קשה  באב.  תשעה  יום   - מכל  הקשה  היום 

הלאה...,  וכן  המקלחות,  המוסיקה,  האכילה,  מהרגלי 

הימים  את  לעבור  רק  שמנסים  מי  שיש  עצוב  וכמה 

האלה, בדרך אל החופשה...

אולם, לאמיתו של דבר, כל יהודי יכול לעצור 5 דקות, 

מה  להרהר  הפסדנו,  מה  להתבונן  להתבונן.  ופשוט 

איבדנו, לנסות לדמיין את עצמו בעולם מושלם, רווי שמחה ואור אלוקי, שפע רוחני 

כמה  הכאב,  גדול  כמה  עד  ומבינים  בכך,  וכשמהרהרים  די.  בלי  עד  המושפע  וגשמי 

נורא החסר, כמה עמוק החלל - אפשר להתחבר באמת לאבל הנורא, חשים את הכאב 

מפלח, מרגישים את הדמעות מציפות.

את  שיזרז  הדבר  בדיוק  זה  הגאולה,  את  שמקרב  הדבר  בדיוק  שזה  היא,  והבשורה 

ומחשבה לקוות  זמן  נקדיש  נצפה לגאולה באמת, רק כאשר  כי רק כאשר  הישועה. 

לישועה, רק כאשר נחדד בליבנו את הצורך, הרצון והתשוקה לחזות ולחוות את ביאת 

משיחנו - רק אז זה באמת יקרה.

כלומר, זה תלוי רק בנו, וההזדמנות לכך היא עכשיו. נכון, זה לא קל להתחבר לאבל, 

להדחיק.  שעדיף  משהו  מאיים,  מדכא,  כמשהו  להיראות  עשויה  לכאב  ההתחברות 

האמת היא, שלאיש מאיתנו לא נוח המצב שקיים, אף אחד לא באמת רוצה להישאר 

כאשר  רק  באמת,  נרצה  כאשר  רק  יקרה  זה  אבל   - להיגאל  שואף  יהודי  כל  בגלות, 

נתחבר לכאב מכל הלב, רק כאשר נתאבל בכל יישותנו - אז נצפה לגאולה באמת, ואז 

גם נזכה שהיא בוא תבוא...

אם ח"ו לא ניגאל בשעות הקרובות, הרי ששוב נתיישב על הארץ, לבכות את החורבן. 

ליבנו את  כדי להפנים אל  יושבים על הרצפה,  אנו  ננצל את השעות הללו בהן  הבה 

עומק הכאב, להתאבל באמת על הגלות, לקונן בדמעות 

על החסר הנורא בחיינו. ככל שנעשה זאת באמת, ככל 

שנפנים זאת אל הלב, ככל שהנשמה שלנו תבכה באמת 

על הגלות - בכך נקרב את רגע הגאולה, בכך נחיש את 

ביאת המשיח, בקרוב, במהרה, אמן!

מתח ברפת...

'קוממיות'  היישוב  תושבי  העדיפו  ששי,  יום  באותו 

רק  בחוץ.  הקופחת  השמש  בשל  בבתיהם,  להסתגר 

החלו  ואנשים  החום  הוקל  השבת,  כניסת  לקראת 

שבת  לקראת  לטבול  ממהרים  חלקם  מהבית,  לצאת 

אחד  הכנסת.  לבית  להגיע  מקדימין  וזריזין  המלכה, 

מהם, הגאון רבי בנימין מנדלזון זצ"ל, רבו הנערץ של 

היישוב, כבר היה בבית הכנסת, לבוש בגדי שבת, יושב 

וקורא שיר השירים בדבקות ובנעימה...

בכל  רץ  אץ  מישהו  הרחוב.  מן  עלה  פתאומי  רעש 

כי הוא מנסה להחזיק  כוחו לכיוון בית הכנסת, נראה 

גלגל החמה בכח... מה שמפעים, הוא מראהו של  את 

מגיע  העבודה,  בסרבל  הוא  לבוש  עדיין  יהודי:  אותו 

מה  שום  על  בוער?  מה  קרה?  מה  הרפת.  מתוך  ישר 

קודם  קלה  שעה  הכנסת,  לבית  כזו  בבהילות  רץ  הוא 

כניסת השבת?!

עם כניסתו לבית הכנסת, הוא אפילו לא מביט לצדדים, 

המזרח.  בכותל  היושב  דאתרא  המרא  אל  וממהר 

והמילה היחידה  פורץ מפיו,  שטף של מילים בהולות 

המזוהה בבירור היא 'בכור, בכור, בכור!!!' - זועק הלה, ושלוש המילים הללו הספיקו 

כדי להקפיץ את הרב ממקומו, ולהזניקו - יחד עם היהודי שבא לקרוא לו - היישר 

אל הרפת...

הבין  האחרון,  בדור  ההלכה  פי  על  החקלאות  את  וקומם  שבנה  כמי  מנדלזון,  הרב 

היטב במה מדובר, ומדוע נדרשת בהילות כזו. בהמת בכור בזמננו - אסור לעשות 

בה כל פעולה, אסור ליהנות ממנה, וצריך לשומרה לבל תיפצע או תינזק. בזמן שבית 

המקדש היה קיים - בהמה כזו היתה מוקרבת כקרבן. אולם בזמננו, בהמת בכור היא 

לשמור  אותה,  לטפח  נדרש  הוא  קשה:  לבעיה  הופכת  הרפתן,  עבור  מורכב  אתגר 

עליה, להעניק לה את מיטב התנאים. ומאידך - נאסר עליו ליהנות ממנה!
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מה חיפש הרב ברפת בכניסת השבת?

זה תלוי בנו!
יהודי  אין ספק שכל  ירושלים,  והאבל על חורבן  לצד הכאב 
לו  ירושלים.  של  בבניינה  ממש  של  שותף  להיות  שמח  היה 
עולים  היינו  שכולנו  ספק  אין  הלא  בנו,  תלוי  היה  הדבר 
לירושלים עכשיו, זה בא ולבינה בידו ואחר מחזיק טיט בכדו, 
ויחדיו היינו בונים את בית המקדש. אלא שלכאורה - איננו 

יכולים...

ירושלים הוא  יכולים, בניין  הבשורה היא שכן. לא רק שאנו 
שגילה  שמימי  גילוי  ושמעו  הסכיתו  ממש.  בידינו  בידינו, 
הרה"ק מראפשיץ זי"ע בספרו 'זרע קודש' בפרשת 'כי תצא'. 
עיר  ירושלים  'ובנה  במילים  טמונה  משמעות  מגלה  הוא 
הקודש במהרה בימינו'. לא רק שזו תפילה בציפיה לגאולה, 
לא רק שזה רגע בו נבקש לחזות בבניין ירושלים, אלא שטמון 

כאן סוד עצום:

בימינו,  עושים  שאנו  במה  בימינו.  בונים,  אנו  ירושלים  שאת 
בפעולות שאנו עושים במשך היום שלנו, במה שנרשם ביומן 
'ובנה ירושלים - בימינו' - הקדוש ברוך הוא  השמימי שלנו. 
בונה את ירושלים במה שאנו עושים בימי חיינו עלי חלד, בכל 

פעולה שלנו אנו בונים את ירושלים, פשוט וחלק!

יהודי יקר, אין הדבר תלוי אלא בנו! אנו יכולים לבנות את בית 
המקדש! כל מצוה מוסיפה אבן, כל מעשה טוב מוסיף שורה, 
כל פעולת חסד בונה נדבך, כל שעת לימוד מורחת טיח. אנחנו 
בלימוד  טובה,  במילה  לזולת,  בחיוך  המקדש,  בית  את  בונים 
תורה, בתפילה נרגשת, בשמירת פה ועיניים. הבה נבנה יחדיו 

את בית המקדש, בידינו הדבר!
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כדי להימנע ממצב כזה, תיקנו למכור את הבהמה המבכירה לנכרי מבעוד מועד, ואז 

הבכור הנולד שייך לגוי - והוא פטור מהלכות בהמת בכור. הרב מנדלזון, בכדי למנוע 

לזות שפתיים כאילו המכירה היא מהפה ולחוץ בלבד, קבע דרך מסודרת ומובחרת 

במסגרתה נמכרת הבהמה המבכירה, בתשלום מלא, בשטר כתוב כדת וכדין, עיסקה 

לכל דבר...

אחמד ג'אבר היה שמו של אותו ערבי, הקונה הקבוע של הבהמות המבכירות. בדרך 

וביצעו  בזמן  לו  ידעו הרפתנים מבעוד מועד על בהמה העומדת לבכר, קראו  כלל, 

קודם  ספורות  שעות  רק  לרפתן  הדבר  נודע  לעתים,  אולם  בניחותא.  העיסקה  את 

הופעת הבכור בעולמנו, ואז נדרשו הרב מנדלזון, בעלי הבהמה ואחמד ג'אבר לזריזות 

מופלגת, כדי לסיים את העיסקה כדת וכדין עוד טרם יופיע הבכור...

וזה מה שקרה באותו יום ששי, שעה קלה לפני כניסת השבת. הרפתן הבין כי בהמה 

מבכירה מסתובבת ברפת, הבכור יופיע - כנראה - תוך שעות ספורות. עליו לבצע את 

העיסקה מהר, לפני כניסת השבת, והשעה דוחקת... אין פלא אפוא כי הרב מיהר אל 

ונעול בנעלי  הרפת, ועמד שם לצד הפרות הגועות, חבוש בספודיק השבתי ההדור 

שבת מצוחצחות. הרי חייבים להספיק לבצע את עיסקת מכירת הבהמה עוד לפני 

כניסת השבת!

זצ"ל, שכתב את הסיפור  יעקב סיגלר  אל הרב התלווה איש אמונו, הרה"ג רבי משה 

ביומנו, שנמצא לאחר פטירתו. השעון תקתק, השמש נוטה מערבה, והם החלו לכתוב 

גמורה  במכירה  מוכר  פלוני,  איש  הבהמה,  בעל  לפיו  וכדין,  כדת  המכירה  חוזה  את 

במחיר 10 לירות את הבהמה שמספרה 414, לאחמד ג'אבר, הרוכש את הבהמה בקניין 

גמור ובצלילות דעת, לפי כל כללי הקניינים. זהו חוזה בן כמה סעיפים, סדור ומפורט, 

והכנתו אורכת פרק זמן משמעותי...

מנחה,  בתפילת  מתחילים  כבר  הכנסת  בבית  אוזלות.  הדקות  לתקתק,  מוסיף  השעון 

עוד דקות ספורות תיכנס השבת. הרב עומד בשלווה בין ערימות החציר לבין הפרות 

המביטות בו בהלם, ועורך את העיסקה. הרפתן מימין, אחמד משמאל, ופרה מס' 414 

במרכז... דקות ארוכות ויקרות חלפו עד שהושלמה העיסקה, ורק אז מיהרו כולם לעזוב 

את הרפת בזריזות, כשהרב ומקורבו מגיעים לבית הכנסת ממש ברגע השקיעה...

לנוכח המקרה הזה, הגה רבי משה יעקב רעיון גאוני, אותו פרש בפני הרב: 'במקום 

שבכל פעם נצטרך לערוך חוזה מהיסוד, לכתוב, להעתיק, לפרט, לתקן, לסדר ולערוך 

- הבה נכין נוסח חוזה מסודר, אותו נצלם שיהיו בידינו כמה עשרות עותקים ממנו. 

נשאיר מקום ריק לרישום שם המוכר, מס' הבהמה, והסכום. ואז - בכל פעם שנצטרך 

ונוכל לבצע את עיסקאות מכר המבכירות  - יהיה בידינו חוזה מוכן, ערוך ומסודר, 

בקלות וביעילות!

והרי' - הוסיף רבי משה יעקב לפרט את מעלות הרעיון שלו - 'זה בדיוק מה שעושים 

בשטר תנאים, בשטר כתובה, ובהרבה סוגי שטרות אחרים. מכינים עותקים מסודרים 

מעט  תיקח  עיסקה  כל  כך  האמת.  ברגע  האישיים  הפרטים  את  וממלאים  מראש, 

מאוד זמן, תתבצע ביעילות, ובנוסף - יקל עלינו להתמודד עם הקריאות הדחופות 

המגיעות ברגע האפס - שהרי תוך רגע קל העיסקה מבוצעת!'

עיניו של רבי משה יעקב נצצו. הוא חש שבידיו עצה גאונית, פטנט מבריק שיחסוך 

כוחות, אנרגיה, שיבושים ובהילויות. אלא שנראה כי הרעיון לא מוצא חן בעיני הרב, 

ואדרבה, לנוכח הרעיון הזה עיניו מצטעפות בדוק של ערגה עילאית, דמעה סוררת 

זולגת במורד לחיו, והוא פותח ומשיב באנחה כבידה:

'הלא תדע, ידידי, כי כל עניין מכירת הבהמות המבכירות, הוא פיתרון זמני טוב מוגבל 

זוכים להקריב את הבכורות על גבי המזבח.  בזמן, לתקופה גרועה כל כך, בה איננו 

הן בכל פעם שאני עושה עיסקה כזו, מייחל אני בכל לבי כי זו הפעם האחרונה, ועד 

המקרה הבא - כבר נזכה שבהמת בכור לא רק שלא תאיים ותפחיד את בעליה, אלא 

להביא  המזבח,  גבי  על  כקרבן  להעלותה  עומד  הוא  הן  אינסופי,  לאושר  לו  תגרום 

אותה כמתנה לאלוקיו!'

קולו של הרב נסדק, געגוע עז עלה מירכתי לבו: 'לא ולא, רבי משה יעקב, אינני עורך 

חוזים כאלה בעשרות עותקים. הרי אני מאמין באמונה שלימה בביאת המשיח, היום, 

מקווה  מבכירות,  בהמות  כמוכר  מתפקידי  להתפטר  אני  ומייחל  מצפה   - יום!  ובכל 

לעלות לירושלים ולראות אותן מוקרבות...

עכשיו,  יבוא  שמשיח  בנפשך  שווה   - מועד?!  מבעוד  מוכנים  שטרות  ערימת  להכין 

ייכנס אל ביתי, ויראה עשרות שטרות מוכנים, כתובים כהלכה ומוכנים למילוי. מה הוא 

יאמר? שלא המתנתי לו? שלא באמת ציפיתי לו? שנערכתי וסידרתי את כל העניינים, 

כדי לאפשר לי להתמודד בלי בואו תקופה ארוכה?! - והרי באמת אני מצפה לו, הלוואי 

בהמות  את  להקריב  אני   ומשתוקק  חפץ  מכירה,  שטרות  רוצה  אינני  הרגע.  שיבוא 

הבכורה, אולי נזכה לכך כבר היום!' - סיים הרב בערגה...

כי אכן כן! אנו מאמינים בביאת המשיח, מצפים ומייחלים לבואו בכל יום מחדש. אמת, 

זה לא קל, כל כך הרבה שנים חלפו ועודנו בגלות, עודנו ממתינים, עודנו מצפים, עודנו 

מתגעגעים. אבל הרי יום אחד הוא יבוא - אולי עוד היום, ואיך נוכל להביט אליו אם לא 

המתנו לו, אם לא ציפינו לו, אם לא הקדשנו זמן ומחשבה להרהר כמה הוא חסר לנו 

עכשיו, וכמה נהיה מאושרים עם בואו!

יום תשעה באב - הוא הזמן לייחד מחשבה לכך, לצפות לגאולה באמת. להפנים אל 

הלב את הכאב, לחדד את האובדן, להתגעגע באמת. הבה ננצל את היום הזה, את השעון 

הגעגוע  על  בערגה  להתרפק  לגאולה,  לציפיה  באמת  להתחבר  כדי  ונקונן,  נשב  בהן 

לישועה, כדי לקרב באמת את ביאת המשיח!

צעקות בבית החולים...

בבית  בערב.  חמישי  יום  הכירורגית,  המחלקה  בבודפשט-הונגריה,  החולים  בית 

בייסורים  זי"ע, מתייסר  ה'מנחת אלעזר' ממונקאטש  אז הרה"ק בעל  החולים שהה 

נוראים. הרבי שוחח בשארית כוחותיו עם הרופא, וביקש לקבל אישור מיוחד לקיים 

מניין תפילה בחדרו ביום השבת המתקרב, אולם הרופא לא נענה לכך בנקל. 'כבוד 

הרבי,' אמר הרופא, 'זו מחלקה בבית חולים, חייב להיות כאן שקט מוחלט. לא פשוט 

לקיים כאן מניין תפילה...'

על  שמירה  תוך  מניין,  קיים  יכול  הוא  כי  לרופא  הסביר  הבעיה,  שזו  הבין  כשהרבי 

השקט. 'המניין יתכנס, השקט יישמר, כולם יהיו מרוצים!' - אמר הרבי, ואז התרצה 

על  תדע  לא  שהמחלקה  בתנאי  הרבי,  של  בחדרו  המניין  קיום  את  ואישר  הרופא 

קיומו... 

לקראת כניסת השבת נכנסו אל חדרו של הרבי תשעה יהודים, והרבי נאזר בגבורה, 

התעלם מהכאבים והייסורים שפקדו אותו, והתחיל בהתלהבות ובדבקות את תפילת 

לשמור  משתדל  הרבי  טוב'.  כי  להשם  'הודו  בתהלים  ק"ז  מזמור  באמירת  המנחה, 

על השקט כפי שהבטיח, ומתחיל להתפלל את המזמור בלחש, כשמשתתפי המניין 

מצטרפים לתפילה החרישית...

אוי,  'אוי,  החלל:  את  פילחה  מייסרת  וזעקה  השקט,  את  שברה  כבידה  אנחה  לפתע, 

יאמרו גאולי השם אשר גאלם... אוי, אוי' - שב הרבי ונאנח, 'אוי, ויצעקו אל השם בצר 

להם...' - זעק מקרב לבו, כשדמעות רותחות קולחות מעיניו...

'רבי', הזכיר, 'סיכמנו על שקט מוחלט! נתתי אישור חריג, אבל  הרופא נזעק למקום. 

בידיו תנועת התנצלות. הרופא  ונאנח, מחווה  'אוי', שב הרבי   - יש לעמוד בתנאים!' 

שב והזהיר את משתתפי המניין לשמור על השקט, והתפילה נמשכה כסידרה. אולם, 

למחרת, כשהגיע הרופא לביקור הרופאים, שאל את הרבי לפשר העניין. הלא סוכם 

מראש לשמור על שקט מוחלט, מדוע זעק הרבי לפתע, בניגוד לסיכומים המוקדמים?!  

נענה לו הרבי ואמר: 'האמת, כשסיכמנו זאת, חשבתי שזה חוק ברור בבית החולים, 

ויהי מה. אלא שעוד באותו לילה, בחדר הסמוך אליי, אושפז אדם  כאן לא צועקים 

שצעק מייסורים במשך כל הלילה, הפריע את מנוחת המחלקה כולה. לפיכך חשבתי 

שהותר איסור הצעקות, והרשיתי לעצמי לצעוק...'

'אהה...', גיחך הרופא, 'והלא הרבי יהודי חכם, ואיך ידבר כדברים האלה. הלה הובהל 

לכאן ישר מתאונת דרכים קשה, כל גופו מיוסר ודואב, בוודאי שהוא זועק וצועק על 

שקט  המחייב  העיקרון  בוטל  כך  בשל  וכי  אצלו...  נשלט  בלתי  זה  הרבים,  מכאוביו 

מוחלט במחלקה?!'

'אוי, אוי, אוי,' - נאנח הרבי והשיב, 'הלא אתה רופא גדול, מומחה באבחון כאבי שרירים, 

ידיים, רגליים, ראש ובטן. אולם כאב אחד עדיין אינו מוכר לך, כאב לב של יהודי המוטל 

בגלות כבר 1900 שנים! כשקראתי את המילים הללו 'יאמרו גאולי השם אשר גאלם' 

- נקרע לבי בכאב, איך קרה כדבר הזה, כה הרבה שנים אנו בגלות ועדיין לא נגאלנו...

יש לך מושג כמה כואב להיות בגלות כמעט אלפיים שנה?! יש לך מושג מהי כמיהה 

לגאולה, ציפיה לזכות כבר להיגאל?! האם אתה יכול להעריך, כמה כואב ומייסר לחשוב 

שאחרי כל כך הרבה שנים, כל כך הרבה צרות, כל כך הרבה מכאובים שעברנו - עדיין 

כאב  מכל  שבעתיים  כואב  זה  הזו?!  הכאובה  בגלות  אנו  עדיין  להיגאל,  ראויים  איננו 

אחר, זעקה על כאב כזה - היא באמת לא נשלטת, הרי זה מייסר כל כך!

השקט,  על  לשמור  הבטחתי  לי!  חלילה   - לצעוק?!  לעצמי  שהרשיתי  לך  נראה 

והתכוונתי לעמוד בזה. אך הלא אמרת בעצמך כי ישנם מצבים שהצעקה היא בלתי 

נשלטת, שהכאב כה מייסר ומפלח - עד שלא ניתן לעמוד בו בלי לזעוק! זה בדיוק מה 

שקרה לי, זה הסיפור שלנו - בני העם היהודי!' - סיים הרבי, ועיניו זולגות דמעות...

סיפור זה, שסיפר הגאון רבי יצחק שלמה אונגר זצוק"ל ומופיע בספר 'רשומים בשמך', 

מלמדנו עד כמה גדול הוא כאב הגלות, ועד כמה - אם מקדישים זמן ומחשבה, פנאי 

והתבוננות - ניתן לקרב אותו אל הלב, עד שהזעקה תהיה בלתי נשלטת, עד שהכאב 

להתבונן,  בהם:  תפקידנו  וזה  תפקידם,  זה   - האלה  הימים  המחשבה.  כל  את  יתפוס 

להבין, לחוש ולהרגיש את עוצמת החסר, את הגלות הנוראה, את האכזבה על השנים 

שחולפות ועדיין לא נגאלנו!

אל  אותו  נכניס  אליו,  ניכנס  הבה   - ממנו  לברוח  במקום  הזה,  הכאב  אל  נתחבר  הבה 

זה  ועד כמה  לנו  זמן כדי להבין מה חסר  וככל שנתאבל באמת, ככל שנקדיש  ליבנו. 

כואב, ככל שנבכה מעומק הלב על חורבן ירושלים - כך נזכה שבקרוב ממש יקויים בנו 

'כל המתאבל על ירושלים זוכה ורואה בשמחתה', ונזכה לקבל את פני משיח צדקנו, 

במהרה בימינו אמן!


